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UNIVERSITETET I BERGEN  
Universitetets utdanningsutvalg  

 

Protokoll fra møte i Utdanningsutvalget – Møte 2, 2023 
 
Tidspunkt: 23.februar kl. 09:00 – 12:00 
Møtested: Kollegierommet, Museplass 1  
 
Meldinger om forfall: Det var ikke kommet melding om forfall. 
 
Tilstede:  
Prorektor: Pinar Heggernes 
Pro- og visedekaner for utdanning: Svein Ivar Angell (HF); Yael Harlap (PS); Sigrunn Elias-
sen (MN), Kristine Jørgensen (SV), Åsil Bøthun (KMD) Halvard Haukeland Fredriksen (JUS) 
og Marit Øilo (MED) 
Observatør: Maria-Carme Torras-Calvo (UB)  
Studentrepresentanter: Oscar dos Santos Kvalsvik, Jenny Nordaune og Lars Henrik Rytter 
Øberg 
Fra administrasjonen: Christen Soleim, Peter Woldseth, Martine Aase Vaage, Mia Milde, 
Knut Knapskog og Sol Sneltvedt.  
 
Dagsorden:  
 
I Innkalling og dagsorden ble godkjent  
 
II Protokoll ble godkjent fra møte nr.01/23  
 
III Diverse tilbakemeldinger fra utvalgsleder og administrasjonen 
 

• Betaling for utenlandske studenter fra utenfor EU/EØS og Sveits vil tas opp i neste 
møte. Universitetsstyret vil få en løypemelding i sitt møte i mars. 

• Foreløpig rapport fra NOKUTs tilsynskomité foreligger. Komiteens vurdering er at 
UiBs kvalitetssystem tilfredsstiller kravene på samtlige punkter. Utdanningsutvalget vil 
få en redegjørelse og forslag til videre arbeid i sitt neste møte. 

• UiBs læringskonferanse og Christiekonferansen 25. April:  
UiB Læringskonferanse 2023 | Program for universitetspedagogikk | UiB  
Christiekonferansen 2023 | Christiekonferansen | UiB 

• I forbindelse med en ny stortingsmelding om profesjonsutdanningene inviterer Kunn-
skapsdepartementet til innspillmøte om inkluderende profesjonsutdanninger 28.mars 
kl.10-14 hos UiB. Vi forsøker å legge til rette for deltakelse fra våre profesjonsutdan-
ninger i dialog med KD. I utgangspunktet er det svært begrenset antall plasser til hver 
institusjon. Innspillsmøtet vil bli strømmet.  

 
Saker til eventuelt. Det ble meldt inn to saker til eventuelt, se under. 
 
Sak 06/23 Rapport fra digitalundervisningsutøvelse  

Utdanningsutvalget vedtok (sak 04/22) å sette ned en arbeidsgruppe for både å vurdere og 
komme med forslag til hvordan UiB skal gå frem videre når det gjelder digital undervisnings-
utøvelse. Arbeidsgruppen har levert en rapport som tar utgangspunkt i dagens situasjon og 

https://www.uib.no/uped/159526/uib-l%C3%A6ringskonferanse-2023
https://www.uib.no/christiekonferansen/158421/christiekonferansen-2023
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gir anbefalinger til hvordan UiB kan jobbe videre med mulighetene som ligger i å integrere 
digitale teknologier og arbeidsmetoder i undervisning og vurdering. 
Utdanningsutvalget drøftet saken. 

• Det var bred støtte for rapporten i utvalget.  
• Hvordan vi forholder oss og tar høyde for digitale hjelpemidler og hvordan de kan in-

tegreres i måtene vi jobber på, innebærer et verdisyn. Vi ønsker ikke å digitalisere for 
digitaliseringens skyld, men for å styrke undervisningen. Grunnsynet må være at un-
dervisningen er et felles ansvar og studentaktiv undervisning må være fokus. 

• Vi trenger kollegagrupper for å lære av hverandre og få innblikk i undervisernes ulike 
kompetansenivå. Det er viktig å få med etternølere uten at det betyr stømlinjeforming, 
men oppmuntre til kreativitet i undervisningen.  

• Vi kan følge opp enkelte tema fra rapporten på vårseminaret 26-27.april.  
 

Sak 07/23 Ny strategi 2023-2030 

Universitetsstyret vedtok ny strategi for 2023-2030 i møte 2.2.2023, sak 4/23. Nettsiden til 
strategien finnes her. Strategien har en visjon og en rekke ambisjoner for utdanning som 
støttes opp med en rekke tilretteleggende aktiviteter. 
 
Utdanningsutvalget drøftet saken. 

• Strategien danner bakgrunnen for fakultetenes egne strategier for de neste årene. 

• Rammevilkårene endrer seg for raskt til at handlingsplaner er egnet i oppfølgingen av 
strategien.  

Utvalget ønsker å drøfte seg frem til en årlig liste av prioriteringer fremfor handlingsplaner. 
Det legges opp til at prioriteringene skal evalueres og revideres årlig, og inkluderes i årshjulet 
til Utdanningsutvalget. Disse følges opp under dialogmøter med fakultetene og resultatet in-
kluderes i den årlige studiekvalitetsmeldingen. 

 
Sak 08/23 Studiestart og velkomstuken  

På møtet i Utdanningsutvalget 9. november 2022 ble det diskutert endringer i velkomstuken, 
og behovet for koordineringsmøter mellom Studieavdelingen og fakultetene ble fremhevet. 
Studieavdelingen gjennomførte i desember 2022 og januar 2023 koordineringsmøter med 
alle fakulteter, hvor planer for velkomstuken ble diskutert.  
Utdanningsutvalget drøftet saken. 

• Det er betydelig større oppmerksomhet rundt arrangementer uten alkoholfokus ved 
fakultetene. Studieavdelingen har opprettet en egen nettside med retningslinjer for al-
koholbruk blant studenter på campus. 

• De fleste fakultet har satt opp møtepunkter for felles gange til velkomstsermonien. 
Det er viktig at studentene opplever tilknytning både til eget fakultet og til hele UiB. 

 
Sak 09/23 Mangfoldsprosjektet 

Prosjektet startet opp 1. januar, og er nå i rekrutteringsprosessen av to 50% inkluderings- og 
mangfoldskoordinatorer. Disse skal arbeide med å utvikle tilbud til å i større grad dekke be-
hovene til studentgrupper med særskilte behov, spesielt knyttet til kultur, språk og identitet. 

https://www.uib.no/strategi
https://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/protokoll_uu_mote_7_0.pdf
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Dette skal gjøres gjennom å utvikle lavterskeltilbud for alle studenter, og å arbeide mot eks-
kluderende mekanismer generelt på UiB.  

Utdanningsutvalget drøftet saken. 

• Vi ønsker mer mangfold og det er viktig å sette søkelys på det. 

• Vi ønsker å endre oss som organisasjon slik at alle kan kjenne tilhørighet uansett 
bakgrunn.  

• Det er satt i gang et samarbeid med Universitetsbiblioteket knyttet til innføringskurs i 
akademisk språk. Det vurderes også ulike modeller der studenter hjelper studenter.  

 
Sak 10/23 Endringer i studieforskriften – kapitler 5-8 

Utdanningsutvalget diskuterte i forrige møte de første fire kapitlene i utkast til ny studiefor-
skrift. I dette møtet fortsatte utvalget med kapittel 5 til 8. 
Utdanningsutvalget drøftet saken. 

• Arbeidsgruppen foreslår en endring i terminologi fra «ubegrunnet permisjon» til 
«pause fra studiene» for å klargjøre skillet fra de reelle (grunngitte) permisjonene som 
gir studenten lovfestede retter. 

• Ny innlevering av underkjente MA-prosjekt vurderes ulikt av ulike fakulteter i likhet 
med juks som er et bredt begrep. Loven er klar på at man skal kunne levere på nytt 
etter underkjennelse. En ny levering må vise vesentlig omarbeiding og vurderingen 
av underkjent MA reflekterer hva som forventes.  

• Studieadministrasjonene som møter studenter i livskriser, må bruke skjønn og fleksi-
bilitet i praktiseringen av forskriften. Tydelige, trygge og raske tilbakemeldinger til stu-
dentene er viktige, selv når løsningen på en henvendelse krever en intern prosess.  
 

Eventuelt  
Det ble meldt inn følgende saker til eventuelt: 

1. Økning i henvendelser om begrunnelse av karaktersetting. Muntlige samtaler kan 
fungere bedre enn skriftlige karakterbegrunnelser. Studentene bør uansett kunne bli 
bedt om å gi en kort forklaring på hvorfor de ønsker begrunnelse. Dette må det leg-
ges til rette for i systemet. 

 
2. I neste møte skal vi diskutere resultatene fra Studiebarometeret. Her kommer vi sær-

lig dårlig ut når det gjelder tilknytning til arbeidslivet. Vi ønsker gjennom dybdeinterv-
juer å se nærmere på hva studentene legger i sine svar. Vi har inntrykk av at dette 
handler mest om å nå bedre med informasjon rundt utdanningens tilknytning til ar-
beidslivet. 


